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Kære Andreas Keil, MB  
  
  
På vegne af vicedirektør Peter Højer, Mobilitet, Klima lpasning og Byvedligehold, fremsendes hermed svar på dit 
spørgsmål s llet den 7. juni 2024, vedrørende fodgængerforhold ved Sankt Kjelds Plads. 
  
  
Med venlig hilsen  
Astrid Jagtvard Schmidt 
Projektmedarbejder 
MKB Sekretariat 
_________________________________________ 
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Mobilitet, Klimatilpasning og Byvedligehold 

 Teknik- og Miljøforvaltningen 

Besvarelse vedrørende fodgængerforhold ved Sankt 
Kjelds Plads 

Medlem af Borgerrepræsentationen Andreas Keil (A)har den 7. juni 

2024 stillet følgende spørgsmål til Teknik- og Miljøforvaltningen. 

Spørgsmål 

Jeg har nu modtaget flere henvendelser vedr. fodgængerforhold 

ved/på Sankt Kjelds Plads på Østerbro. Udfordringen/henvendelserne 

bunder i dårlige visuelle forhold. Jeg tog derfor selv ud for at se på 

forholdene, og jeg må erkende at jeg er enig i at forholdene er 

udfordret, og jeg har forståelse for at især ældre og svagtseende 

oplever området som utrygt ifm. at man skal krydse veje. Derfor har jeg 

flg. SPØRGSMÅL:  

1. Er der fokus på fodgængernes forhold ift. vedligeholdelsen af

området (beskæring af planter osv)?

2. Vil det være muligt at beskære det grønne område omkring

fodgængerovergangene på pladsen så man derved øger det

visuelle udsyn for fodgængeren?

3. Vil det være muligt at tydeliggøre passagerne hvor fodgængere

skal passere fx at optegne det på asfalten?

4. Såfremt dette kræver et budgetnotat, så ønskes dette.

Svar 

1. Der er fokus på fodgængernes forhold ift. vedligeholdelsen af

området, og de uheldige forhold vil snarest blive rettet op.

2. Det grønne område omkring fodgængerovergangene på

pladsen vil snarest blive beskåret, så man derved øger det

visuelle udsyn for og til fodgængerne.

3. Forvaltningen kan ikke anbefale, at der etableres

fodgængerfelter eller lign. afmærkning, da det vil kunne risikere

at forværre trafiksikkerheden.
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Med beskæring af det grønne vil oversigtsforholdene blive 

forbedret væsentligt, og forvaltningen vurderer umiddelbart, at 

der herefter ikke er behov for yderligere justeringer, for at skabe 

sikkerhed og tryghed i området. Forvaltningen vil løbende være 

opmærksom på forholdene i området. 

 

4. På baggrund af ovenstående vil der ikke blive udarbejdet 

budgetnotatet. 

 

Svaret er offentligt tilgængeligt på https://www.kk.dk/politik/politiske-

udvalg/teknik-og-miljoeudvalget/politikerspoergsmaal-til-teknik-og-

miljoeforvaltningen 

 

Peter Højer 

Vicedirektør 
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